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Spørgsmål nr. 898 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Er det justitsministeren, der har besluttet, at lækagesagen i 
Forsvarsministeriet ikke skal undersøges?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigsadvokaten, der på baggrund af udtalelser fra Køben-

havns Politi og Statsadvokaten for København og Bornholm oplyst føl-

gende:

”Den omtalte sag har været under efterforskning gennem 
længere tid, og sagen efterforskes fortsat. Østre Landsret har i 
den forbindelse den 23. april 2010 afsagt kendelse, hvorefter 
Københavns Byrets kendelse om pålæg af vidnepligt for ny-
hedschefen og en journalist ved TV2 ophæves, og byrettens 
kendelse om ikke at give pålæg til Danmarks Radio om at ud-
levere en lydfil med optagelse af en telefonsamtale stadfæ-
stes.

De videre efterforskningsmuligheder vil herefter blive over-
vejet, ligesom det vil blive vurderet, om landsrettens kendel-
se bør søges indbragt for Højesteret.”

Som det fremgår, er den sag, der spørges til, fortsat under efterforskning.

Justitsministeriet kan supplerende oplyse, at hverken justitsministeren 

eller Justitsministeriet i øvrigt har været inddraget i beslutninger om til-

rettelæggelsen af efterforskningen i sagen.


